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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro legislativu, veřejnou správu 

a tuzemské vztahy ZHMP  
 

ZÁPIS z 1. jednání 
Výboru pro legislativu, veřejnou správu a tuzemské vztahy ZHMP 

konaného dne 21. 3. 2023 ve 14:00 hod. 
Malá zasedací místnost Rady HMP, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Mgr. Kateřina Arnotová, Mgr. et Mgr. Vladan Brož, Mgr. Ondřej Dušek, JUDr. Jaroslav Král, Mgr. Ondřej 

Lněnička, Ing. Patrik Nacher, p. Apolena Ondráčková, LL.M., Mgr. Barbora Rázga, Mgr. Bara Soukup, 
JUDr. Jana Nowaková Těmínová, p. Martin Tománek, JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. 

Hosté: podle prezenční listiny  
Jednání řídila: Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně Výboru pro legislativu, veřejnou správu a tuzemské vztahy ZHMP 

(dále jen „předsedkyně výboru“)      
 

Text zahájení: 

Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru, přivítala přítomné členy a hosty na 1. řádném jednání Výboru 
pro legislativu, veřejnou správu a tuzemské vztahy ZHMP (dále jen „výbor pro legislativu ZHMP“) v aktuálním volebním 
období. Konstatovala, že výbor pro legislativu ZHMP je usnášeníschopný a je možné zahájit jednání. 

 

Schválený program: 
 

Bod Tisk Materiál Předkládá Přizvaní 

1.  Program jednání a určení ověřovatele zápisu Mgr. Kateřina 
Arnotová, 
předsedkyně výboru 

 

2.  K Jednacímu řádu komisí Rady HMP a Jednacímu 
řádu výborů Zastupitelstva HMP 

Mgr. Kateřina 
Arnotová, 
předsedkyně výboru 

Mgr. Adam Zábranský, 
člen Rady hl. m. Prahy 
pro oblast majetku, 
transparentnosti 
a legislativy 

3.  K Etickému kodexu členů komisí Rady HMP 
a členů výborů Zastupitelstva HMP, kteří nejsou 
zároveň členy Zastupitelstva HMP 

Mgr. Kateřina 
Arnotová, 
předsedkyně výboru 

Mgr. Adam Zábranský, 
člen Rady hl. m. Prahy 
pro oblast majetku, 
transparentnosti 
a legislativy 

4.  K postupu volby přísedících Městského soudu 
v Praze 

Mgr. Kateřina 
Arnotová, 
předsedkyně výboru 

Mgr. Pavel Štefaňák, 
ředitel ZIO MHMP 

5.  K návrhu přísedících Městského soudu v Praze Mgr. Kateřina 
Arnotová, předsedkyně 
výboru 

Mgr. Pavel Štefaňák, 
ředitel ZIO MHMP 

6.  Různé   
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K jednotlivým bodům programu: 

1. Program jednání a určení ověřovatele zápisu 

Předkladatelka: Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru 
 
Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru, představila tento bod programu, nejprve požádala každého člena 
Výboru pro legislativu ZHMP o krátké představení se ostatním členům, dále pak o schválení programu jednání 
výboru pro legislativu ZHMP. K programu jednání nikdo neuplatnil další návrhy ani připomínky. 
 
Ověřovatelem zápisu z tohoto jednání byla určena Mgr. Barbora Rázga.  

Usnesení č. 1 

Výbor pro legislativu ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
program jednání výboru pro legislativu ZHMP, uvedený v příloze č. 1 tohoto usnesení 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 1 

I I .   s t a n o v u j e  
Mgr. Barboru Rázgu ověřovatelkou zápisu 

 

2. K Jednacímu řádu komisí Rady HMP a Jednacímu řádu výborů Zastupitelstva HMP 

Předkladatelka: Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru 
 
Tento bod programu představil Mgr. Adam Zábranský, člen RHMP pro oblast majetku, transparentnosti a legislativy. 
Konstatoval, že návrh Jednacího řádu komisí Rady hlavního města Prahy, který má být předložen ke schválení RHMP, 
i návrh Jednacího řádu výborů Zastupitelstva hlavního města Prahy, který má být předložen ke schválení ZHMP, 
vyplývají z Protikorupční strategie (Protikorupční strategie hlavního města Prahy 2022-2027 byla schválena 
usnesením ZHMP č. 39/211 ze dne 8. 9. 2022), a že hlavními změnami je jmenovité hlasování (které se uplatňuje 
i v případě RHMP a ZHMP) a zavedení hlasování per rollam (které se již v praxi uplatňuje). 
 
Rozvinula se diskuse, které se zúčastnili Mgr. Ondřej Lněnička, Ing. Patrik Nacher, Mgr. Barbora Rázga 
a Mgr. Ondřej Dušek, ve které upozornili na špatné zkušenosti s hlasováním per rollam a s účastí na jednání formou 
(hybridní) videokonference a zastávali názor, že v rámci komisí RHMP a výborů ZHMP hlasování per rollam není 
vhodné a účast na jednání komisí RHMP a výborů ZHMP formou videokonference by mělo být pouze po dobu 
vyhlášené mimořádné situace podle jiného právního předpisu, jako bylo období epidemie covid-19, to však 
již pominulo. Mgr. Ondřej Lněnička se v souvislosti s hlasováním per rollam odvolával na metodiku Ministerstva 
vnitra, která tento způsob hlasování rovněž nedoporučuje. Ing. Patrik Nacher zdůraznil, že členové komisí RHMP 
a výborů ZHMP vzali na sebe určitou zodpovědnost, a tudíž se mají zúčastňovat jednání osobně. Mgr. Ondřej 
Lněnička a Mgr. Ondřej Dušek konstatovali, že jednací řády komisí RHMP a výborů ZHMP jsou nekompatibilní. 
 
Mgr. et Mgr. Vladan Brož naopak podotkl, že se i dříve hlasování per rollam ve výborech ZHMP používalo, že je 
možné je používat je i nadále, nebude-li to vzbuzovat rozpory, zda je hlasování v pořádku. 

          
          Mgr. Adam Zábranský uvedl, že per rollam považuje za moderní způsob hlasování a videokonferenci považuje   
          za využitelný efektivnější způsob jednání v případech, když je pro někoho obtížné zúčastnit se jednání 
          osobně, nespatřuje v nich žádný problém, je věcí každého předsedajícího, zda takové způsoby uplatní, přičemž každý 
          člen má možnost odmítnout. Současně konstatoval, že se nebrání diskusi a souhlasí s precizní úpravou ve vnitřních 
          předpisech hlavního města Prahy. 
         
          JUDr. Jana Nowaková Těmínová vyjádřila souhlas s Mgr. Adamem Zábranským. 
          
          JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., tajemník výboru pro legislativu ZHMP (dále jen „tajemník výboru“), seznámil přítomné   
          se skutečností, že předložený návrh zákona Ministerstva vnitra, kterým se mění zákon č. 128/2000 Sb., o obcích  
          (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, zákon č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění pozdějších 
          předpisů, a zákon č. 131/2000 Sb., o hlavním městě Praze, ve znění pozdějších předpisů, obsahuje formulace, že, 
          stanoví-li tak jednací řád zastupitelstva, resp. rady, může se člen zastupitelstva, resp. člen rady, zúčastnit jednání     
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          zastupitelstva, resp. rady, též distančním způsobem s využitím technického zařízení pro přenos obrazu a zvuku, 
          pokud umožňuje  uplatňovat zákonná práva spojená s účastí na jednání.  
         
        Mgr. Barbora Rázga navrhla, aby každý politický klub zaslal předsedkyni výboru svoje stanovisko k dané záležitosti.  
          Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru, souhlasila. 

Usnesení č. 2 

Výbor pro legislativu ZHMP 

I .   s o u h l a s í  
s přerušením projednání tohoto bodu do příštího jednání Výboru pro legislativu ZHMP 

přijato jednomyslně, pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 

 

3. K Etickému kodexu členů komisí Rady HMP a členů výborů Zastupitelstva HMP, kteří nejsou zároveň členy 
Zastupitelstva HMP 

Předkladatelka: Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru 
 
Mgr. Adam Zábranský představil tento bod programu, konstatoval, že návrh Etického kodexu členů komisí Rady 
hlavního města Prahy a členů výborů Zastupitelstva hlavního města Prahy, kteří nejsou zároveň členy Zastupitelstva 
hlavního města Prahy, rovněž vyplývá z Protikorupční strategie s cílem, aby členové komisí RHMP a výborů ZHMP, 
kteří nejsou členy ZHMP, jednali v zájmu hlavního města Prahy, ohlašovali případný střet zájmů apod. Podotkl, 
že se jedná o obdobnou úpravu jako v Etickém kodexu člena Zastupitelstva hlavního města Prahy (schváleném 
usnesením ZHMP č. 10/1 ze dne 3. 11. 2011, ve znění usnesení ZHMP č. 22/77 ze dne 13. 12. 2012 a usnesení ZHMP 
č. 14/4 ze dne 25. 2. 2016), s rozdílem, že není požadováno oznámení o majetku. 
 
Mgr. Ondřej Lněnička upozornil zejm. na potřebu sjednocení textu, doplnění občanskoprávních vztahů, doplnění 
ustanovení týkajících se prokuristů, vypuštění opakujících se textů a obavu z ohlašování střetu zájmů ve vztahu 
k právnickým osobám a případné ostrakizace osoby, která střet zájmů neohlásila. 
 
Mgr. Ondřej Dušek vyjádřil obavy z nejasné úpravy ohlašování střetu zájmů a zneužití informací, o kterých se osoba 
dozvěděla při výkonu funkce, ve vztahu k členům zastupitelstva městských částí a též ve vztahu k zákonu o střetu 
zájmů (zákon č. 159/2006 Sb., o střetu zájmu, ve znění pozdějších předpisů). 
 
Mgr. Adam Zábranský upozornil, že střet zájmů je již řešen v Etickém kodexu člena Zastupitelstva hlavního města 
Prahy a že se doposud v této souvislosti nepotvrdily obavy z mnoha podnětů pro Kontrolní výbor ZHMP. Dále uvedl, 
že spatřuje paralelu s úpravou vyřizování žádostí o poskytnutí informace (zákon č. 106/1999 Sb., o svobodném 
přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů), v obou případech jsou již zahrnuty protišikanózní záruky. 

           
          Mgr. Barbora Rázga se dotázala, zda v tomto případě má být ustanovena komise, příp. skupina, či má každý    
          zaslat svoje připomínky. Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru odpověděla, že má být umožněno, aby každý  
          člen výboru pro legislativu ZHMP poslal připomínky, v případě potřeby tyto připomínky příp. následně vyhodnotí   
          vypořádací skupina. 

Usnesení č. 3 

Výbor pro legislativu ZHMP 

I .   s o u h l a s í  
s přerušením projednání tohoto bodu do příštího jednání Výboru pro legislativu ZHMP 

přijato jednomyslně, pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 
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4. K postupu volby přísedících Městského soudu v Praze 

Předkladatelka: Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru 
 
Tento bod programu představil Mgr. Pavel Štefaňák, ředitel odboru živnostenského a občanskosprávního MHMP. 
Uvedl, že dosavadní praxe je taková, že výbor pro legislativu ZHMP navrhuje ZHMP přísedící Městského soudu 
v Praze na základě administrativního zpracování odboru živnostenského a občanskosprávního MHMP. Navrhl počkat 
s přípravou materiálu k pověření výboru pro legislativu ZHMP k předkládání přísedících ZHMP ke schválení 
až po jednání ZHMP, na kterém, jak je avizováno, dojde ke změně názvu výboru pro legislativu ZHMP (na Výbor 
pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP). 

         Usnesení č. 4 

Výbor pro legislativu ZHMP 

I .  d o p o r u č u j e  

                   Zastupitelstvu HMP postup volby přísedících Městského soudu v Praze ke schválení 

        přijato jednomyslně, pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 

 

5. K návrhu přísedících Městského soudu v Praze  

Předkladatelka: Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru 
 
Tento bod programu představila Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru. 
 
Někteří členové výboru pro legislativu ZHMP vyjádřili obavy ze střetu zájmů ve vztahu k některým přísedícím. 
JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., tajemník výboru, upozornil, že Etický kodex členů komisí Rady HMP a členů výborů 
Zastupitelstva HMP, kteří nejsou zároveň členy Zastupitelstva HMP doposud nebyl schválen. 
 
Mgr. et Mgr. Vladan Brož tlumočil nabídku místopředsedy Městského soudu v Praze k seznámení členů výboru 
pro legislativu ZHMP s průběhem jmenování přísedících a jejich důležitosti pro řádný chod soudu.  

         Usnesení č. 5 

Výbor pro legislativu ZHMP 

I .  d o p o r u č u j e  

                   Zastupitelstvu HMP přísedící Městského soudu v Praze ke schválení 

        přijato jednomyslně, pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 

 

6. Různé 

Ing. Patrik Nacher zmínil, že hlavní město Praha obdrželo pokutu za obecně závaznou vyhlášku k hazardu (obecně 
závazná vyhláška č. 14/2020 Sb. hl. m. Prahy, kterou se vymezují podmínky provozování hazardních her na území 
hlavního města Prahy), a doporučuje tuto záležitost řešit. Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru, uvedla, že 
tato záležitost bude výborem pro legislativu ZHMP řešena, a to za účasti JUDr. Soni Thuriové, ředitelky odboru daní, 
poplatků a cen MHMP. 
 
Mgr. Ondřej Lněnička poznamenal, že je vhodné, aby výbor pro legislativu ZHMP projednával i legislativní návrhy. 
Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru, uvedla, že návrhy obecně závazných vyhlášek hlavního města Prahy 
budou výborem pro legislativu ZHMP projednávány. JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., tajemník výboru, upřesnil, že výbor 
pro legislativu ZHMP však neprojednává technické záležitosti včetně změn Statutu hlavního města Prahy (obecně 
závazná vyhláška č. 55/2000 Sb. hl. m. Prahy, kterou se vydává Statut hlavního města Prahy, ve znění pozdějších 
předpisů) týkajících se svěřování a odnímání majetku hlavního města Prahy. 
 
Mgr. et Mgr. Vladan Brož se dotázal, zda výbor pro legislativu ZHMP bude projednávat i návrhy nařízení hlavního 
města Prahy, a současně požádal o upřesnění rozsahu projednávaných návrhů. Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně 
výboru, přislíbila, že zpracuje rámec předpisů, které budou výborem pro legislativu ZHMP projednávány. 
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Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně výboru poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání v 16.00. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
Ověřila: Mgr. Barbor Razga, členka výboru pro legislativu ZHMP  
Zapsal: JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., tajemník výboru   

Mgr. Kateřina Arnotová 
předsedkyně výboru  

 
 

JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. 
tajemník výboru 

 
 
 


